

PENERAPAN MODEL DISCOVERY LEARNING UNTUK MENINGKATKAN KERJASAMA DAN HASIL BELAJAR SISWA PADA MATA PELAJARAN IPS

(Panalutikan Tinda Kelas dina pelajaran IPS pokok bahasan keanekaragaman kenampakan alam semester 1 di kelas IV SDN jerukmipis Kecamatan Solokanjeruk Kabupaten Bandung)

Oleh

Mukti Adi Setia

115060077

ABSTRAK

Pananglutikan ieu gaduh tujuan kanggo ningkatkeun kerjasama sareung hasil belajar siswa ngagunakeun model discovery learning dina mata pelajaran ips pokok bahasan keanekaragaman kenampakan alam.panalungtikan ieu dilaksanakeun di kelas IV sdn jerukmipis sareung di dasarkeun ku kaayaan siswa nu kurang nunjuk keun kerja sama dina proses kerja kelompok jeung hasil belajar nu seueur keneh di handap kkm sabab guru masih ngagunakeun metoda ceramah nu cenderung menoton jeung can ngagunakeun model discovery learning.

Panalungtikan ieu ngagunakeun pananglutikan tindakan kelas ngagunakeun sistem sisklus nu terdidri ti perencanaan,observasi,pelaksanaan analisis. Jeung refleksi.panalungtikan tindakan kelas dilaksanakeun ku 2 siklus, 2 pertemuan ti satiap siklusna jeung ngagunakeun model discovery learning nu ngandung ti 6 fase nyaeta stimulus/pemberi rangsangan, pernyataan/identifikasi, pengumpulan data, pembuktian jeung narik kesimpulan. Panilaian ieu digunakeun dina panalitian ieu nyaeta teknis test jang nganyahokeun hasil belajar siswa panilaian kerjasama jeung lembar observasi jang kagiatan guru jeung siswa salami proses belajar.

Hasil panalitian aya nunjukeun ayana paningkatan nilai rata-rata ti penilaian kerjasama jeung hasil test di ajar. Panilaian kerja sama nilai rata-rata siklus 1 nyaeta 63,88 sedeung keun siklus 2 nepika panilaian rata-ratana 77,43. Hasil diajar rata-rata ti siklus 1 nyaeta 67,5 jeung hasil di ajar siklus 2 rata-rata nilaina 70,63. Kagiatan ieu nunjukeun panerapan model discovery learning bisa ningkatkeun kerjasama jeung hasil belajar siswa pokok bahasan keanekaragaman kenampakaan alam kelas IV sdn jerukmipis, penggunaan model discovery learning bisa dijadikeun salah sahiji model pembelajaran di terapkeun di pelajaran nusejena.

Kecap konci : discovery learning